
PROTOKÓŁ Nr II.2024 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 23 maja 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 

 

         Otwarcia II sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 15 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

   

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy Złotów 

Pawła Michalskiego – Zastępcę Wójta Gminy Złotów 

Julina Brewkę – Radnego Rady Powiatu Złotowskiego 

Krzysztofa Olczaka – Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Złotowie  

Przemysława Jasiłka – Komendanta Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej Gminy Złotów  

Roberta Chwedczyka – Komendanta Powiatowego Policji w Złotowie 

   

            - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

 

Ad 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, przechodzimy do realizacji dzisiejszego 

porządku obrad, jak wszystkim wiadomo, otrzymaliście Państwo w odpowiednim terminie, 

proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji wraz z niezbędnymi materiałami.  

 

         § 2. Ustalam następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 
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6. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz podejmowane 

działania zmierzające do zmniejszenia przestępczości na terenie Gminy Złotów  

za rok 2023 

7. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Złotowie za rok 2023 

8. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2023 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na rok 2024 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2024 rok 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 

– 2029 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 

społecznej za rok 2023 dla Gminy Złotów” oraz udzielenia jej rekomendacji 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy 

Złotów 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Gminy na 

członka Rady Społecznej działającej przy Szpitalu Powiatowym im. Alfreda 

Sokołowskiego w Złotowie 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli 

do reprezentowania Gminy Złotów w Zgromadzeniu Związku Gmin Krajny  

z siedzibą w Złotowie 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania członka organu stanowiącego 

Gminy Złotów na kandydata do składu Komisji Konkursowej 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Złotów dla rozwoju terenów publicznych oraz terenów 

rekreacyjno – wypoczynkowych w obrębie ewidencyjnym Dzierzążenko 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Złotów w zakresie lokalizacji 

odnawialnych źródeł energii w rejonie miejscowości Kamień  

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Złotów w zakresie lokalizacji 

odnawialnych źródeł energii w rejonie miejscowości Sławianowo, Buntowo, 

Kleszczyna oraz Skic     

23. Interpelacje i zapytania radnych  

24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

25. Wolne wnioski i informacje 

26. Zamknięcie obrad 

 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść jakieś zmiany do 

proponowanego porządku obrad? Proszę o zgłaszanie. Proszę, Panie Wójcie. 

  

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo, chciałem prosić Państwa o dokonanie zmiany  

w porządku obrad poprzez zdjęcie z jego z tego porządku. Projektu uchwały w sprawie 

wskazania członka organu stanowiącego Gminy Złotów na kandydata do składu komisji 

konkursowej. Chodzi o to, że nie będzie przeprowadzony z uwagi na brak kandydatów, nie 

będzie przeprowadzony konkurs na Dyrektora Szkoły w Sławianowie. W związku z tym 

powoływanie takiej komisji jest nieuzasadnione. Dziękuję. 

 

- więcej zmian nie zaproponowano  
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Sławomir Czyżyk –  powiedział, Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie przyjęcie 

proponowanej zmiany. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Proponowana zmiana porządku obrad została przyjęta jednogłośnie. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę o wykreślenie punktu numer 19. Kolejną numerację, 

proszę odpowiednio uporządkować.  

Sławomir Czyżyk –  powiedział, Drodzy Państwo, w związku z tym, iż więcej zmian nie było, 

poddaję porządek obrad pod głosowanie. Proszę bardzo, oczywiście, z uwzględnieniem 

wcześniej głosowanej zmiany. Kto jest za lub przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Porządek obrad został przyjęta jednogłośnie. 

 
        Porządek obrad po przyjętej zmianie: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 
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6. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz podejmowane 

działania zmierzające do zmniejszenia przestępczości na terenie Gminy Złotów  

za rok 2023 

7. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Złotowie za rok 2023 

8. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2023 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na rok 2024 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

budżetowej na 2024 rok 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 

– 2029 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 

społecznej za rok 2023 dla Gminy Złotów” oraz udzielenia jej rekomendacji 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy 

Złotów 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Gminy na 

członka Rady Społecznej działającej przy Szpitalu Powiatowym im. Alfreda 

Sokołowskiego w Złotowie 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli 

do reprezentowania Gminy Złotów w Zgromadzeniu Związku Gmin Krajny  

z siedzibą w Złotowie 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Złotów dla rozwoju terenów publicznych oraz terenów 

rekreacyjno – wypoczynkowych w obrębie ewidencyjnym Dzierzążenko 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Złotów w zakresie lokalizacji 

odnawialnych źródeł energii w rejonie miejscowości Kamień  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Złotów w zakresie lokalizacji 

odnawialnych źródeł energii w rejonie miejscowości Sławianowo, Buntowo, 

Kleszczyna oraz Skic     

22. Interpelacje i zapytania radnych  

23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

24. Wolne wnioski i informacje 

25. Zamknięcie obrad 

 
Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 2. Przechodzimy, Drodzy Państwo, do pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Ad 3 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jak wszystkim wiadomo, protokół został sporządzony zgodnie  

z przebiegiem obrad. Był wyłożony do wglądu w biurze do spraw obsługi rady. Protokół  

z ostatniej sesji Rady, starej Rady Gminy Złotów, jak i również z pierwszej sesji nowej Rady 

Gminy Złotów. Drodzy Państwo mam w związku z tym zapytanie, czy zachodzi konieczność 

odczytywania tychże protokołów, stwierdzam, że zostały sporządzone zgodnie z przebiegiem 

obrad, były wyłożone w biurze do spraw obsługi rady do wglądu, każdy mógł się z tym 

zapoznać. Czy zachodzi konieczność odczytywania tychże protokołów? Nie ma, w związku  

z tym poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje? 
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Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Najpierw głosujemy pierwszy protokół  

z ostatniej sesji Rady Gminy Złotów z kwietnia. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, teraz głosujemy nad protokołem z pierwszej sesji Rady 

Gminy Złotów- nowej kadencji. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje? Proszę 

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam punkt 3 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy.  

 

Ad 4  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie Wójta otrzymaliście Państwo wraz  

z materiałami na sesję. Otwieram dyskusję, czy są pytania do Pana Wójta? Skoro nie ma, 

poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   



10 

 

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska   X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. Zamykam pkt 4, przechodzimy do pkt 5.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad 5 

 

Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, otrzymaliście Państwo Informacje dotyczące realizacji uchwał 

z kwietnia, jak i również z pierwszej sesji nowej kadencji Rady. 

 Informacja w posiadaniu Państwa. Proszę bardzo, czy są pytania co do tej informacji? Skoro 

nie – zamykam pkt 5. Przechodzimy do pkt 6. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad 6 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego 

oraz podejmowane działania zmierzające do zmniejszenia przestępczości na terenie Gminy 

Złotów za rok 2023. Jesteście Państwo w posiadaniu – jest to nieodzowny temat. Co roku o tej 
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porze, bo jak wiadomo no cóż może być ważniejszego, jak bezpieczeństwo naszych 

mieszkańców? Czy ja zawsze uważam. Trzy takie są dziedziny: bezpieczeństwo, zdrowie  

i edukacja. No akurat dzisiaj zajmujemy się bezpieczeństwa, również możemy się czuć 

bezpiecznie na dzisiejszej sesji goszcząc tak zacnych gości sprawozdanie. Myślę, że tak 

zaczniemy, macie, jesteście, Państwo, posiadają. sprawozdania Państwowej Straży Pożarnej 

przygotowany tutaj przez Pana Komendanta na zlecenia Pana Komendanta za ubiegły rok, 

bardzo obszerne, przejrzyste. Proszę bardzo są myślę w formie pytań Panie Komendancie,  

a w formie potem uzupełnienia za ten rok może Pan Komendant, oddam głos Panu 

Komendantowi, tutaj uzupełni, czy są pytania do Pana Komendanta, proszę korzystać  

z obecności szefów tychże jednostek. Proszę, Panie Wójcie. 

 

Piotr Lach – powiedział, w pierwszej kolejności jakby chcieliśmy się, bo to jest decyzja, 

oczywiście Rady, ale chcieliśmy się wytłumaczyć jakby tutaj z braku dofinansowania w tym 

roku do działań Policji, zwłaszcza jeżeli chodzi o remonty. Z uwagi na to, że sami planujemy 

znaczne inwestycje w zakresie poprawy bezpieczeństwa, czekamy na jakieś źródła 

finansowania w celu wybudowania garażu dla samochodu, który też zamierzamy pozyskać  

w OSP Rudnej, są to przyczółki znacznie oddalone, źle wyposażone i w tej chwili, jakby 

troska też Rady i budżetu naszego idzie w tym kierunku i niestety nie byliśmy w stanie już 

wynaleźć, znaleźć środków na wsparcie działań Policji, ale myślę, że dotychczasowe 

wsparcie jakby też no pozwalało na poprawę tych warunków. No mamy nadzieję, że i inne 

źródła finansowania też się znajdą, bo tutaj no samorząd zawsze pod ręką, ale tak jakby ten 

cały system działa jednolicie i patrząc tutaj na służby mundurowe, które siedzą koło siebie, 

jest to jednolity system. I no my jakby bliższa ciału koszula strażacka. I w tym kierunku pójdą 

później nasze finansowanie. Jesteśmy w trakcie zebrań wiejskich, mamy 28 sołectw, także 

tutaj tylko dla przypomnienia zrealizowaliśmy ponad 10 zebrań. I no kwestia bezpieczeństwa. 

Oczywiście pierwszy problem to jest infrastruktura drogowa, prędkość, stan dróg, ale jest też 

kwestia taka bardzo nielubiana przez wszystkich to są wałęsające się psy. Rozmawiałem  

o tym z mieszkańcami Kamienia, wczoraj byliśmy w Rudnej i w Skicu na wybudowaniach 

zwłaszcza. No praktycznie nie ma sytuacji, w której się dziś przejedzie w okolicy tych 

gospodarstw, żeby nie zostać gdzieś tam zaatakowanym przez jakąś grupę psów. I również na 

Dzierzążenku te problemy występują, z gospodarstw wybiegają psy. Ja wiem, że to jest 

bardzo delikatny, drażliwy temat. My też jakby być może, powinniśmy podejmować bardziej 

spektakularne interwencje. Nikt tego nie lubi, żeby się tam szarpać z mieszkańcami w takich 



12 

 

kwestiach, ale sądzę, że jeżeli dzielnicowi lub patrol policji przejeżdża, myślę, że spotyka się 

z tymi samymi zjawiskami, widzi te same rzeczy, które my widzimy, no chyba że jeździmy 

po innych gminach, ale myślę, że te zjawiska są i bardzo jest duża prośba, żeby zareagować. 

Myślę, że radiowóz, który się pojawi na podwórku, to na pewno sprawi, że no będzie większa 

– będzie poprawa w tym zakresie, bo no to co widziałem w ostatnich dniach, to po prostu 

przechodzi ludzkie pojęcie i ludzie, którzy jeżdżą rekreacyjnie na rowerach, próbują gdzieś 

się poruszać po tych naszych bocznych drogach z dziećmi są przerażeni sytuacją, z którą 

mamy do czynienia w tej chwili, więc jest ogromna prośba, żeby też uczulić policjantów na 

to. Ja wiem, że no są poważniejsze być może sprawy. Natomiast sytuacja z jaką mieliśmy do 

czynienia w Buntowie, gdzie niemal doszło do zagryzienia człowieka, pokazuje, że tego 

problemu również bagatelizować nie można. I potem telewizję całego świata pytają, gdzie 

były służby? Gdzie była policja? Gdzie była Gmina? Więc bardzo proszę o to, żeby też 

uczulić dzielnicowych, nie wierzę, wierzę, że jeżdżąc po terenie Gminy, nie spotykają się  

z sytuacją tego, że gonią za radiowozem psy, to w to akurat nie uwierzę i bardzo proszę  

o interwencję w tym zakresie. Poza tym bardzo dziękuję za pracę policji. Niedawno się 

spotkaliśmy też na dużej akcji i strażacy, i leśnicy, i policjanci – akcji poszukiwawczej. Też 

trochę byłem zdziwiony, że na terenie jakby Komendy Powiatowej Policji w Złotowie nie ma 

psa do poszukiwania jakby osób. Czekaliśmy godzinę na to, żeby przyjechał pies z Piły,  

w międzyczasie się poszukiwany sam znalazł. A czy znalazł go ktoś? Były zaangażowane, był 

również tutaj był zaangażowany dron nasz z OSP Blękwit i bardzo duża grupa strażaków tak 

jak powiedziałem leśników, policjantów, ale jakby nie chcieliśmy zadeptać śladów, 

czekaliśmy na psa, który przyjechał z Piły, więc wydawało się, że jest to bardzo podstawowa 

kwestia. No nie wiem, być może Pan Komendant ma informacje na ten temat. Ogólnie 

współpraca, oczywiście z Policją, jest bardzo dobra i no korzystamy też z ich wiedzy  

i wzajemnie.. Także bardzo dziękuję za te dotychczasowe działania. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, ja tutaj do Pana Komendanta, bo tak tutaj 

kolejność najpierw zaczniemy od Policji, mam kolejność, program dzisiejszej sesji, ja też 

miałbym również dwa pytania takie no może nudne, bo co roku to zadaję te pytanie. Pytanie 

dotyczące dzielnicowych, rotacji tych dzielnicowych. No na dzień dzisiejszy wiem, że znowu 

się na moim terenie, tam zmienił się dzielnicowy, nie wiem jakie oni mają zakres prac, 

czynności, ale przypominam sobie jeszcze lata wstecz, że te wizyty, kontakty, na wsiach były 

dużo częstsze, niż teraz. Pewnie to wynika z braków kadrowych. Myślę, że Pan Komendant 

się tu ustosunkuje, ale myślę, że to nie do końca jest taka sytuacja całkiem zdrowa, no bo 
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jednak dzielnicowy z biegiem czasu nabiera taki, jakby to powiedzieć, pewności tej 

działalności na swoim terenie poznaje tych wszystkich mieszkańców. Nie powiem tych, 

którzy bardziej broją, mniej broją, ale mniejsze z tym i no nie wiem, czy to się zmieni  

w najbliższym czasie, czy nie. Wójt tu, Pan Wójt już wspomniał też również o tych 

wałęsających się psach. Myślę, że to jest problem, praktycznie nie tylko Gminy Złotów  

i poszczególnych sołectw, ale pewnie też wszędzie w całym powiecie i w całym kraju są te 

problemy, bo tych psów coraz więcej. Ludzie nie wiem, traktują psy jako zabawki, najpierw 

jako małe szczeniaki, a potem jak dorastają, to psy robią sobie, co chcą, no ale też chciałem 

tutaj podziękować, że również za współpracę, Panie Komendancie, ponieważ odszedł 

poprzedni. Nie wiem, czy to jest akurat z tym związane, ale awansował dzielnicowy. Mam 

nadzieję, że awans to jest dla niego, no i to, o co zabiegaliśmy. Mamy nową, ładną, piękną 

drogę, zrealizowaną przez powiat u nas teraz od Kleszczyny, przez Skic. No i wiadomo tego 

natężenie tego ruchu jest większe, jak było, bo ponieważ droga przez Rudnę jeszcze cały czas 

jest w naprawie, remoncie i ten ruch cały czas kołowy idzie przez Skic. A co się z tym wiąże 

wszyscy możemy się domyśleć i nadmierna prędkość i chciałem podziękować, że częstsze 

patrole są ruchu drogowego, co jest miłym dla mnie zaskoczeniem, bo naprawdę częstsze są 

te patrole, niż były kiedyś i za to bardzo dziękuję. Proszę bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa? 

Proszę, koleżanka Radna Barbara Wyrwicka. 

Barbara Wyrwicka – powiedziała, jeszcze ja mam taką uwagę odnośnie psów. Problem 

dotyczy nie tylko psów wolno biegających bezpańskich, ale również bardzo dużych psów 

przy posesji, które są ogrodzone płotem na powiązane, na trytytki, pies ogromny przy 

chodniku, gdzie dziecko jadąc rowerem, wystarczy, że ten pies wskoczy na płot, odbija na 

jezdnie i jest katastrofa gotowa. Takich psów w mojej miejscowości jest kilka, psy siedzą np. 

2 duże na ogrodzeniu i kiedy idzie ktoś z małym pieskiem, to jest dla nich sygnał do ataku. 

Więc wiele razy był temat poruszany w przeszłości, natomiast nie został załatwiony. Dzisiaj, 

kiedy mamy, ja jestem z Górznej i akurat obok tych gospodarstw przechodzi się do sklepu 

Dino, więc ruch jest o dużym natężeniu i duże jest zagrożenie. Dlatego trzeba by było 

pomyśleć o tym, żeby ten problem też wziąć pod uwagę przy kontrolach. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję, dziękuję bardzo, Pani Radnej, proszę Radny 

Bartłomiej Batko. 

Bartłomiej Batko – powiedział, chciałbym się zwrócić i do Pana Komendanta, jednocześnie 

do Radnego cieszę się, że widzę Pana Radnego, też. W porządku był zaproszony już Pan 

Starosta, ale no spodziewam się, że zajęty i go nie ma, bo w sumie do niego to powinna być 
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moja uwaga, chyba tylko tak naprawdę. Chodzi o drogę powiatową w kierunku na 

Radawnicę. Mówię o tym dlatego, że ona przebiega przez Dzierzążenko i połowa, jakby 

Dzierzążenko korzysta z tej drogi codziennie i tam jest kilka problemów na tej drodze, które 

wymagają wg mnie dość pilnego rozwiązania. Ja jako Radny reprezentuję mieszkańców, ale 

nie znam się na wszystkim. Na budownictwie i na przepisach prawa drogowego tyle tylko, co 

prawo jazdy mi nakazuje. Natomiast poprosiłem osobę kompetentną, która się zna, 

przejechała się ze mną tą drogą i mi jakby zasygnalizowała miejsca kluczowe. Jedną  

z najważniejszych rzeczy, kwestia bezpieczeństwa, to jest tu będę miał prośbę do Pana 

Radnego Juliana Brewki o wsparcie w tej sytuacji w Starostwie. Chodzi o wyjazd z dwóch 

ulic nowego osiedla z ulicy Pod Gruszą i z ulicy Srebrnej na drogę powiatową. Tam 

projektant stwierdził, że niezachowany tzw. trójkąt. bezpieczeństwa. Rzeczywiście, drzewo 

jest tuż przy wyjeździe i z jednej strony, i z drugiej, czyli w sumie kilka tych drzew jest. O ile 

ja nie mam nic przeciwko lipom, to po prostu one są zaniedbane. Odrosty przy ziemi 

powodują taką sytuację, że to odrosty są na wysokości ponad metra. Ja zrobiłem test 

praktyczny jako kierowca – próbowałem wyjechać z drogi Srebrnej i Pod Gruszą na drogę 

powiatową. Normalnie jest to niemożliwe, ponieważ trzeba wystawić 2 m samochodu na 

jezdnię, żeby coś zobaczyć w ogóle. To jest katastrofa- sytuacja to recepta na wypadek. Na 

tych dwóch osiedlach mieszka kilkaset osób. Codziennie muszą ten problem rozwiązywać  

i on cały czas nie jest rozwiązany. To jest rzecz bezpieczeństwa. To być od razu po prostu 

zrobiona. Jakby drzewa tam już rosną od 80 lat i trudno się dziwić, że na wiosnę znowu tam 

odbijają te gałęzie- to jest oczywiste, że one będą tam odbijały i trzeba się tym na bieżąco 

zajmować. To jest  jedno miejsce, tylko wyjazd z tych dwóch ulic bardzo uczęszczanych. 

Drugą sprawą i tutaj też do Policji. Trochę uśmiech, bo Policja opiniuje też wniosek zarządcy 

o znaki drogowe. I jakby ja nie kwestionuję też, że zarządca wnioskując o te znaki, kieruje się 

dobrem myślę- bezpieczeństwem. Policja pod kątem przepisów prawnych jakby to też 

akceptuje, a Starosta, który to ostatecznie musi podpisać no, skoro już dwie instytucje, 

fachowcy znając się na tym, przesłali mu taki wniosek, to podpisuje- mógłby nawet  

w ciemno, to podpisać. Natomiast ja bym tutaj prosił o jedną taką refleksję, że o ile możemy 

te znaki ustawić zgodnie z przepisami ruchu drogowego, to tyle nie zawsze odpowiadają 

potrzebom rzeczywistego miejsca mieszkańcom tego ruchu, który rzeczywiście tam się 

odbywa. Przecież każde ograniczenie znaków ma jakieś widełki od- do i można tutaj troszkę 

manipulować, a na tej drodze jest szereg znaków, które w sposób taki trochę jakby nad wyraz 
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utrudniają tak naprawdę ruch drogowy, oczywiście kierując się bezpieczeństwem. 

Chodzi tutaj m.in. o tą sześćdziesiątkę, ograniczenie sześćdziesiątki w 60 na godzinę.  

Ja rozumiem, że tam teraz jest budowana, szczególnie przed Nowym Dworem, ścieżka ta 

rowerowa, piesza i rozumiem, że w tym czasie może to być to ograniczenia, bo tam chociaż 

ona się odbywa za pasem rowu, za pasem drzew, i jakby nie ma kolizji, no ale rozumiem, że to 

jest. Natomiast chciałbym tylko zwrócić uwagę, żeby po zakończeniu inwestycji tam jeszcze 

raz prześwietlić tą drogę i zwrócić uwagę na to oznakowanie. Ponieważ projektant, z którym 

jechałem, zwrócił mi uwagę szczególnie na niebezpieczną rzecz w Nowym Dworze jadąc od 

strony Franciszkowa tutaj do Pana Komendanta, to praktycznie od razu do rozwiązania 

problem na dzisiaj. Jadąc od Franciszkowa możemy jechać maksymalną prędkością 90 na 

godzinę i wjeżdżam na skrzyżowanie w Nowym Dworze z dwoma poporządkowanymi  

i przejściem dla pieszych 90 na godzinę. Z tego, co ja wiem, to przepisy zabraniają wjechać 

godzinę przejścia dla pieszych, tam nie ma takiej sytuacji, tam można przy zakrzaczeniach, 

wjechać na przejścia dla pieszych i skrzyżowanie 90 na godzinę, za skrzyżowaniem jest 

sześćdziesiątka i przez pola się jedzie 60, obserwując pola, a na skrzyżowanie przejścia dla 

pieszych się zmierza 90. To jest od razu sytuacja taka bardzo rodząca, duży niepokój. Jeszcze 

jedna rzecz tu do Pana Radnego, chociaż to jest po stronie miasta, ale nasi mieszkańcy tamtędy 

jeżdżą codziennie, to jest ten łuk drogi przy rolniczaku, przy agencji. Ja nie chcę głęboko 

drążyć, ale mi powiedział, że tam są błędy projektowe. Powinien być poszerzony z lewej  

i z prawej pas o co najmniej metr na tym łuku. To nie jest zrobione i na tym miejscu już były 

wypadki, nawet policjantka przecież tam miała wypadek ze swoim dzieckiem poważny, a całe 

szczęście dzięki sprawnej interwencji ratowników medycznych udało się, że temu dziecku się 

nic nie stało. Jak ja bym tam postawił swoją prywatną kamerkę, to bym udowodnił, że 99% 

samochodów przekracza oś jezdni, bo po prostu fizycznie nie może się tam zmieścić. Mówię  

o samochodach osobowych, nie mówię o samochodach ciężarowych, bo one nie mają fizycznie 

nawet możliwości się zmieszania i to jest od wielu lat już tolerowane. Tam już jest taki duży 

problem, że tam są krawężniki już poniszczone, bo nikt się po prostu tam nie mieści, ktoś musi 

coś z tym po prostu zrobić. Tu prośba do Pana Radnego, żeby zasygnalizować ten problem, bo 

to naprawdę jest niebezpieczne. Jest parę, więcej kwiatków, ale już na tę chwilę dziękuję 

bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Radnemu. Radny, kolega Adam 

Tomaszewski. 

Adam Tomaszewski – powiedział,  ja jeszcze tu do Pana Komendanta, odnośnie 
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dzielnicowych, właśnie zakończyć temat, że dzielnicowi, żeby się skontaktowali, chociaż na 

samym początku, czy teraz, jak zmiana za Pana Adama tu będzie itd., żeby skontaktowali się  

z sołtysami w swoim rejonie. To dużo pomoże, bo wymianę doświadczeń itd. wiemy, o co 

chodzi, w tym wszyscy. To tyczy się np. tak samo tutaj właśnie to Pani Radna mówiła  

z Górznej o tych psach. Gdyby kontakt był podejrzewam z dzielnicowym większy, no to już 

by można było wiele rzeczy uniknąć nie, niech się skontaktują. Są, no sołtysami, spotkają się 

nie, w cztery oczy pogadają, tu nie chodzi, żeby na zebraniu byli by ludziom przedstawić. 

Nawet nie, ale żeby się skontaktować. Bo powiem szczerze jestem już kilkanaście lat 

sołtysem i jeszcze do mnie żaden dzielnicowy się nie zgłosił. Fakt, że mieliśmy kontakt – tak, 

ale to skutkowało tym, że ode mnie to było, a nie od Policjanta. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Radnemu, czy jeszcze ktoś tu do Pana 

Komendanta? Zachowajmy tą kolejność: najpierw policja. Proszę. Kolega Radny Tadeusz 

Brzeziński. 

Tadeusz Brzeziński – powiedział, Panie Komendancie, powiem trochę przewrotnie: nie 

zawsze za wolna jazda, bo wolna jazda jest bezpieczna w tych przypadkach właśnie znaków 

drogowych. Częściej uważam, co może, nie jest do Pana akurat, ale większym zagrożeniem są 

właśnie te drzewa stojące przy drodze, zbyt blisko osi jezdni, gdzie naprawdę trzeba uciekać 

między drzewa i to jest większym zagrożeniem często aniżeli te znaki. A co do znaków, to 

trochę właśnie ta weryfikacja tych znaków, bo właśnie te zbyt wolne, znaki ograniczające 

zbyt prędkość, stanowią w ogóle w miejscach, gdzie jest np. natężenie większe ruchu 

stanowią tak samo zagrożenie w ruchu drogowym, jak czasami szybsza ta jazda, no teraz tu 

nawet to, co Bartek wspomniał na tej drodze ze Złotowa do Radawnicy. Ja akurat jestem 

Radawnicy, ale takie apogeum już uważam, jest trochę- ostatnio, jakiś czas temu 40 

ograniczenie z miejscowości Józefowo do miejscowości Kiełpin. Na całym odcinku jest tam 

poszerzona ta jezdnia. To jest na fakt, że te drzewa tam też są dość wąsko, ale no 40 to 

uważam, no jest, no przesadą, kto jeździ, to chyba jest tylko w większości dla, nie wiem, dla 

policji, dla ruchu drogowego, że tam każdy tą prędkość na pewno będzie przekraczał, a czy to 

jest bezpieczne? Te 40? Uważam, że to jest w ogóle nieuzasadnione i wiele jest takich miejsc, 

gdzie można powiedzieć odwrotnie, właśnie trochę, że zbyt spowalniany ruch jest tak samo 

niebezpieczny, jak za szybko jazda. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze Radnemu. Czy jeszcze ktoś ma 
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jakieś pytania do Pana tutaj Komendanta? Proszę. Koleżanka Adrianna Opłatek. 

Adriana Opłatek – powiedziała, ja tu poprę kolegę Adama. Na teraz już moglibyśmy 

poprawić faktycznie ten kontakt z sołtysami jako przedstawicieli Policji. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję, czy jeszcze ktoś z Państwa? Proszę, może Panie 

Komendancie? Pytań było dość sporo. Proszę bardzo. 

Robert Chwedczyk – powiedział, czy teraz słychać mnie dobrze przez mikrofon? Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, oczywiście zapisałem sobie skrupulatnie te wszystkie 

Państwa uwagi tak przysłuchując się, to troszeczkę chyba żałuję, że nie ma tutaj Dyrektora 

Powiatowego Zarządu Dróg tak, bo tak naprawdę to odnośnie oznakowania tych wszystkich 

rzeczy, o których Państwo mówicie, to myślę, że on powinien też to wysłuchać, ale myślę że 

no te wnioski, które tutaj na dzisiejszej sesji zostały przedstawione, też Państwo prześlecie 

pisemnie do zarządców dróg, odpowiednio czy do miasta, czy też do zarządu dróg 

powiatowych, sformułując je oczywiście w taki sposób, który Państwa by satysfakcjonował. 

Tak przejdę może po kolei. Tak jak były te różne tematy poruszane: wałęsające się psy 

oczywiście to temat myślę, że i nie tylko na wsiach, ale też i w miastach pozostaje cały czas 

aktualny. Ja tylko teraz nie pamiętam, Panie Wójcie czy bo Gmina ma chyba tam podpisaną 

umowę na odławianie tych psów? Tak czy nie? 

Piotr Lach – powiedział, Oczywiście, że mamy, ale to nie są bezpańskie psy, my zajmujemy 

się bezpańskimi psami, natomiast te psy mają właściciela i wystarczy nacisnąć na klakson, 

psy uciekają na posesję. To są notorycznie siedzące psy pod Dino w Świętej, które ja dostaję, 

SMS y, że siedzi pies pod Dino. Ludzie nie wiedzą, czy mają wyjść ze sklepu, czy jak, pies 

ma właściciela znanego wszystkim i my w rozmowach, w rozmową z dzielnicowymi byśmy 

byli w stanie podpowiedzieć mniej, więcej, jakie rejony generują jakie problemy i można by 

było to bardzo dyskretny sposób rozwiązać. Nie mówimy od razu w wielkich karach, tylko 

taka rozmowa z właścicielem może by do czegoś doprowadziła. Ja mówiłem na zebraniu, na 

którym obecni byli właściciele, już starałem się tak no nie pokazać palcem i nazwiskiem, ale 

każdy wie, o kogo chodzi i każdy się uśmiecha i nic z tego sobie nie robi. No gdzieś jest 

granica jakby wzajemnej tolerancji i bezczelności, bo to  już o tym można mówić. 

Robert Chwedczyk – powiedział, okej, dobrze, no tylko chciałem się upewnić. Czyli tam, bo 

tam umowa, wiem, że gminy wskazywały też nam myśmy tam się zwracali kiedyś pisemnie  

o to, bo myślę że myślę, że wtedy, kiedy by się po pojawił problem właśnie takiego 

bezpańskiego psa, to można by było skorzystać z tej, z tej oczywiście formy, natomiast 
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oczywiście jak najbardziej, aczkolwiek muszę Państwu też powiedzieć, że nieraz, kiedy 

policjanci pojawiają się na wsiach, pytają np. o jakiegoś psa, który właśnie bezpańsko siedzi, 

to raczej nikt nie wskazuje kto jest właścicielem tego psa, no ale tak jak Pan mówi, może, być 

może, być może nie wprost, oficjalnie, ale poza jakby, poza tą oficjalnym zgłoszeniem.  

Ja oczywiście tutaj dzielnicowych zobowiążę do tego, żeby skontaktowali się tutaj  

z Państwem, a z sołtysami być może uda się to rozwiązać ten problem w taki sposób, który by 

satysfakcjonował wszystkich. Natomiast też tutaj Pani Radna z Górznej z tego co, co kojarzę 

tutaj zgłosiła też, że na posesji biegają psy, które do doskakują do ogrodzenia. Ktoś może się 

wystraszyć, to też no wiecie Państwo, to też wynika, jakby też ze zmienionych przepisów 

ustawy o ochronie zwierząt, tak kiedy, gdzie te przepisy zabraniają trzymania psów na uwięzi 

przez dłuższy czas, tak, one powinny biegać w sposób swobodny. Zresztą nawet chyba 

bodajże wczoraj w mediach ogólnopolskich był nawet ten problem poruszany, gdzie 

całkowicie chce się zakazać tych, ograniczenia wolności i swobody tych psów. A więc takie 

sytuacje na pewno będą się, na pewno będą się zdarzały. Myślę, że też rozmowa tutaj z tymi 

osobami może jakiś skutek przynieść, aczkolwiek no gwarancji żadnej w tym zakresie, w tym 

zakresie nie ma. Co do zmian na stanowisku dzielnicowych. Szanowni Państwo, to tak jak już 

Państwo zauważyliście z początkiem roku za Pana Adama Równiaka na to stanowisko został 

mianowany Pan Jakub Niedźwiecki. To jest nowy dzielnicowy, który obsługuje, czy inaczej, 

przypisane są mu miejscowości: Blękwit, Święta, Rosochy, Rudna, Kaczochy, Klukowo, 

Nowa Święta, Kleszczyna, Sławianowo, Buntowo, Międzybłocie, Wąsosz, Skic, Sławianowo, 

Bługowo. Nie wiem, czy Państwo macie kontakt bezpośredni do dzielnicowego, to jest ten 

sam tak naprawdę numer telefonu, który był wcześniej przypisany Panu Adamowi 

Równiakowi, ponieważ ten telefon do dzielnicowego jakby jest, jest cały czas, cały czas do 

niego przypisany. Zachęcam również, jeżeli Państwo macie takie możliwości techniczne 

pobrania ze sklepu play – aplikacji moja Komenda. To jest bezpłatna aplikacja i tam 

wybierając w kilku ruchach, wybierając odpowiednie, że tak powiem formatki można też 

odnaleźć szybko numer telefonu do kontaktu i z dzielnicowym, ale też I z jednostką Policji  

w Złotowie. Jeżeliby była taka potrzeba, to na pewno ułatwi też Państwu jakby kontakt  

i będziecie mieli szybko i możliwość szybkiego znalezienia tego kontaktu. Co do zmian 

kadrowych tutaj, Szanowni Państwo, to niestety gwarancji żadnej nie ma, że dzielnicowy, 

który jest przypisany do rejonu, będzie dłuższy czas. Mówię, dłuższy, czyli kilka lat na tym 

stanowisku. Rotacja kadrowa jest dosyć spora. Tak jak Państwu mówiłem rok temu na sesji, 

kiedy był omawiany stan bezpieczeństwa i porządku publicznego, borykamy się cały czas  

z brakami kadrowymi. W tej chwili, jeżeli chodzi o dzielnicowych, którzy pracują  
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w Złotowie, to cały czas dwóch jest jakby nieobecnych, czyli na 53 pracuje tylko, a więc 

muszą się wzajemnie zastępować, uzupełniać z, obsługę tych swoich rejonów, a tym samym 

no procentowo można by powiedzieć, że 40% obsady w tej chwili jest nieobecna. Natomiast 

tak jak już obiecałem tutaj Państwu dzielnicowi, skontaktują się z sołtysami, nie wiem, czy 

Państwo dysponujecie np. wykazem sołtysów i numerami telefonów, czy ewentualnie jest 

taka możliwość? Tak, na BIP- ie tak jest udostępniona. Ale ok, jeżeli na BIP-ie Państwo 

macie aktualny wykaz, to nie ma też problemu, to z mojej strony, z mojej strony spowoduje, 

że ten kontakt zostanie nawiązany z każdym z sołtysów przez dzielnicowych. No myślę, że co 

do tych informacji, które Państwo przekazywaliście, odnośnie dróg, oznakowania, to tak jak 

no też z mojej prośby, z mojej strony jest taka prośba, żeby to sformalizować i przesłać do 

zarządców dróg te informacje. Natomiast ja ze swej strony też naczelnikowi ruchu drogowego 

przekażę, żeby tymi sprawami, które były tutaj zasygnalizowane, żeby też się zajął. 

Nie wiem, czy udało mi się odpowiedzieć na wszystkie Państwa uwagi. 

Piotr Lach – powiedział, pies do poszukiwania osób. 

Robert Chwedczyk – powiedział, Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o psy służbowe,  

w komendzie Powiatowej Policji w Złotowie nie ma ani jednego psa i nie będzie. Koncepcja 

jest zupełnie inna. W tej chwili będzie centralizacja psów, czyli nasz rejon tutaj, że tak 

powiem, byłego województwa pilskiego, będzie obsługiwany przez psy, które będą 

scentralizowane w komendzie w Pile właśnie. Także u nas, już w Złotowie, tych psów nie ma 

i nie będzie. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. 

Robert Chwedczyk – powiedział, natomiast korzystamy z psów no nie tylko z Piły, bo w tej 

chwili jeszcze mają jednostki, też dalej, bo chociażby ostatnio, kiedy prowadziliśmy 

poszukiwania, to również z Piły korzystaliśmy z przewodnika, przewodnika, psa z Piły, ale 

też i z powiatu czarnkowsko- trzcianeckiego korzystamy też z psów. No w zależności od 

kategorii też i ze Szczecina, z Warszawy, w zależności, do jakich potrzeb one są tak 

naprawdę, czy do jakiego celu tropienia wyszukiwania zapachów są wyuczone, 

przystosowane. Także, ale odpowiadając na Pana pytanie także u nas już tych psów nie 

będzie. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Komendantowi, czy jeszcze ktoś Pan 

ma pytania do Pana Komendanta? Cóż? Panie Komendancie – dziękuję za odpowiedź na 

pytania. Myślę, że te braki kadrowe poprawią się. Ku lepszemu pójdzie, bo widzę billboardy 
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reklamujące pracę w Policji wiszą. Nie wiem, czy jest, są chętni, czy nie ma chętnych? Mam 

nadzieję, że z biegiem czasu uzupełnicie, uzupełnicie te braki kadrowe i doczekamy się takich 

czasów, że no jednak ci dzielnicowi będą funkcjonować na naszym terenie, troszkę dłużej niż 

obecnie i bo mówię dużo spraw można rozwiązać w formie dialogu z kontaktem z 

dzielnicowym. Nie wszystko zaraz w formie, jakiś kary, czy jak? Nie wiem, tam było? Wiem 

z doświadczenia tyle lat, jak jestem sołtysem, wiele, ile spraw udało się załatwić na w formie. 

Wystarczyło tylko, że dzielnicowy przyjechał do wsi. Było jakiś problem, rozmowa krótka  

z delikwentem i wiele spraw udało się rozwiązać polubownie. Nie w formie tam od razu taki 

wymiernej, jakiejś kary. 

Robert Chwedczyk – powiedział, tak, Szanowni Państwo, oczywiście no chętni są do służby, 

do służby w Policji, natomiast myślę, że może tak, może nie każdy ma tą świadomość,  

że nawet jeżeli przyjmiemy do służby osobę kandydata do służby w Policji, to tak naprawdę 

do służby już rzeczywiście mamy go dopiero tak po 11 miesiącach tak? Bo kurs podstawowy, 

adaptacja w Warszawie, kurs podstawowy ponad 6 miesięcy, adaptacja ponad 3 miesiące,  

a więc mamy już 10 miesięcy, jeżeli do tego jeszcze tam mówię, doliczymy przerwy między 

tymi dwoma jakby etapami, to gdzieś koło 11 miesięcy mija, więc mówię dzisiaj, jeżeli 

przyjmujemy człowieka, to mamy go dopiero w przyszłym roku w kwietniu i tak to, tak 

sytuacja wygląda. Natomiast ja się zgadzam oczywiście z Panem, że no dzielnicowy, jako 

gospodarz rejonu służbowego, powinien częściej pojawiać się w tych miejscowościach 

chociażby, jeżeli jest to rejon wiejski, tak gminny, żeby rozmawiać z mieszkańcami o ich 

problemach. Natomiast wiem też, że dzisiaj to tak wygląda, że dzielnicowy wpada tylko ze 

ściśle określoną sprawą, którą ma do załatwienia i szybko pędzi dalej, żeby kolejną załatwiać. 

Tak, no bo jak sami Państwo już słyszeliście w momencie, kiedy w momencie, kiedy mamy 

takie braki, po prostu nie chcę powiedzieć, że jak strażacy tak, że gaszą pożar, jadą dalej, ale 

no tak, tak, podobnie to może parafrazując trochę wygląda, także no ja też mam taką nadzieję, 

że z czasem uda się zapełnić te braki kadrowe i ta stabilizacja na stanowiskach będzie dużo, 

dużo większa. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Dziękuję bardzo. Są jeszcze pytania do Pana Komendanta 

może? Skoro nie ma Drodzy Państwo, przechodzimy teraz do strażaków. Mamy tutaj też 

obszerne sprawozdanie z akurat ze strażakami, jak naszymi tutaj gminnymi, bo mamy okazję 

częściej się spotykać, wiemy, co robią, no jest to formacja mundurowa, no powiem jak to za 

mundurem, panny, sznurem akurat za strażackim, bo tam widzę, że nie ma takiego problemu, 

że są braki kadrowe w straży? Chociaż może się mylę, ale widzę, że czy teraz ostatnio miałem 
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taki styczność z kolegami, którzy no pracowali w firmach i poszli do wojska po prostu też nie 

wiem, czy to wojsko też im coś więcej oferuje, niż w policji? No domniemam, tylko. Proszę 

bardzo, czy są pytania do tutaj do komendanta? Proszę – Pan Wójt. 

Piotr Lach – powiedział, miałem okazję, już uczestnicząc wczoraj w Powiatowym Dniu 

Strażaka, Panu Komendantowi pogratulować, ale tu myślę, że to forma, ta formuła sesji, gdzie 

też być może śledzą nas nasi mieszkańcy, ale też są Radni. Jeszcze raz chciałem serdecznie 

pogratulować objęcia teraz już w pełnym zakresie stanowiska Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Złotowie. Współpracowaliśmy od wielu, wielu lat. W ostatnim 

czasie również w wielu akcjach jako pełniącego obowiązki Komendanta, teraz mamy już 

Pana Komendanta na w takim pełnym wymiarze także serdecznie gratuluję. Oczywiście, ze 

Strażą spotykamy się bardzo często. Te wyjazdy, zdarzenia, które mają miejsce na terenie 

Gminy. To staramy się je monitorować. I oczywiście my spotykamy się z naszymi druhami 

OSP. Na wielu zebraniach sprawozdawczych, również uczestniczę w posiedzeniach zarządu 

miejsko- gminnego, gdzie rozpatrujemy różne kwestie. Staramy się tak jak już też tutaj, 

tłumacząc niejako przesunięcia finansowe Panu Komendantowi Policji, staramy się dbać  

o stały rozwój naszych jednostek, zarówno pod względem nieruchomości, warunków służby, 

jak i też wyposażenia sprzętowego. Są to działania, które przewijają się od wielu lat. Został 

nam do rozwiązania problem Rudnej, o której wspominałem. Natomiast mamy też pełną 

świadomość amortyzacji sprzętu, potrzeby wymiany. Również ten zasób ludzki też podlega 

wymianie. Pojawiają się nowi druhowie, którzy wymagają wyszkolenia, doposażenia, więc 

jest to trwały proces. Natomiast trzeba jasno sobie powiedzieć, że duże akcje, w których 

uczestniczą nasi druhowie, one potem pokazują wartość tego uratowanego mienia i tutaj 

funkcjonowanie straży czasami no patrzymy na to funkcjonowanie z pryzmatu kosztów, bo 

analizujemy te tabelki, które dotyczą właśnie poszczególnych jednostek. Natomiast no 

prawda jest taka, że uratowane mienie też jest, jest to zdecydowanie, zdecydowanie większy, 

większy zakres. Ja jedynie miałbym taką prośbę, że bo ten system, jakby informowania nas  

o zdarzeniach, w których są jacyś mieszkańcy poszkodowani, to funkcjonuje i te informacje 

dostajemy. Natomiast ostatnio mieliśmy sytuację pożaru w Nowej Świętej. Duże zdarzenie. 

Jeżeli jest taka możliwość, też bym prosił o informowanie nas o takich sytuacjach, bo no  

w miarę możliwości, czy ja, czy Zastępca chcielibyśmy o tym wiedzieć i być może się tam 

pojawić, być może, być może jakoś wesprzeć od razu tych poszkodowanych, bo czasami no 

pojawienie się kogoś takiego też poprawia jakby samopoczucie. My spotkaliśmy się  

z prezesem zakładu w Klonie, rozmawialiśmy na temat jakiś dalszych działań. Jest to duży 
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zakład pracy na naszym terenie. Natomiast no bezpośrednie uczestnictwo, jakby z akcją 

oczywiście, nie zawsze jest z różnych ludzkich powodów możliwe, ale jestem ja, jest 

zastępca. Bardzo bym prosił o takie informacje, też żebyśmy w tych zdarzeniach mogli 

uczestniczyć i oczywiście ten problem, o którym mówiliśmy wcześniej już wielokrotnie – 

wiele akcji nie można przewidzieć długości ich trwania. Wiemy, że też nasi prezesi jakby 

tutaj i poszczególne jednostki też już starają się zadbać o dobrostan druhów uczestniczących 

w akcji. Tak, widzę, że już są te zgrzewki z wodą i to się, to się tam gdzieś przewija. 

Natomiast też mówiliśmy o tym, że w przypadku przewidywania długotrwałego trwania akcji 

warto też pomyśleć o kwestii jakiegoś wyżywienia i wsparcia tych druhów. Bo no bardzo 

często w ferworze walki o tym się zapomina, a potem druhowie tutaj formułują pewne 

zastrzeżenia w tym zakresie, ale to już o tym też parokrotnie mówiliśmy. Ogólnie bardzo 

dziękuję obu Panom Komendantom za bardzo dobrą współpracę i myślę, że tutaj te osoby  

z którymi mamy do czynienia, gwarantują dobrą jakość, jeżeli chodzi o kwestię 

bezpieczeństwa i mam nadzieję, że będzie tak dalej, jak co się zdarzyć to, co się może 

zdarzyć, to po raz kolejny widzieliśmy, choćby w niedalekim Gnieźnie i gotowość jednostek 

Straży Pożarnej. To jest kluczowa kwestia, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo, bo po prostu nie 

wiemy w każdej godzinie, nie wiemy, co się wydarzy i dzięki jej druhom, również 

funkcjonariuszom Państwowej Straży no mamy szansę i nadzieję na pomoc w każdej sytuacji, 

o każdej porze dnia i nocy. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa, może Pan Komendant? 

Proszę bardzo. 

Krzysztof Olczak – powiedział, Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni 

Państwo Radni, zaproszeni goście, bardzo serdecznie dziękuję w pierwszej kolejności za 

zaproszenie do udziału w sesji, bo na sesji Rady Gminy Złotów jestem po raz pierwszy. 

Dziękuję za ciepłe słowa, które były kierowane do strażaków i Ochotniczych Straży 

Pożarnych, Państwowej Straży Pożarnej, jak również pod moim adresem bezpośrednio.  

W związku z faktem, że Komendant Wojewódzki powołał mnie na stanowisko Komendanta 

Powiatowego z dniem wczorajszym. Szanowni Państwo, żeby się przedstawić: myślę, że nie 

jestem osobą anonimową, ale żebyście Państwo wiedzieli. W złotowskiej komendzie pełnię 

służbę od roku 94. W Państwowej Straży Pożarnej od 92 minionego wieku – tak to nazwijmy. 

Poprzednie stanowisko służbowe: dowódca jednostki ratowniczo – gaśniczej, obecnie 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej. Tutaj dziękuję Panu Wójtowi, Państwu 

Radnym również, za tą gotowość do przekazywania informacji. Tutaj te uwagi sobie skrzętnie 
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zapisałem i one będą, że tak powiem, na pewno skorygowane na plus, żeby ta informacja 

trafiała maksymalnie szybko i konkretnie do wskazanych osób. Szanowni Państwo, ja tutaj 

muszę powiedzieć, że zadaniem Komendanta Powiatowego jest w pierwszej kolejności 

koordynacja działań w takim wymiarze lokalnym. Oczywiście, tutaj warto podkreślić: na 

terenie powiatu mamy 31 jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych i cały potencjał 

złotowskiej komendy jest, jak gdyby dedykowany, żeby skutecznie nieść pomoc. Tak jak Pan 

Wójt również wspomniał: no Gniezno no i natura uczy nas pokory w szczególności, ale to też 

jest zadanie dla nas, żeby maksymalnie realizować te działania skutecznie i oczywiście 

działamy jako służba wg. określonych procedur. Procedury dysponowania i jednostek są 

określone przez Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego dla powiatu złotowskiego. 

Dlatego, no musimy się ich trzymać i tu je, jak gdyby realizować i tutaj ten potencjał jest 

kierowany w zależności od informacji, jaka wpływa do stanowiska kierowania. Ja muszę 

Państwu powiedzieć, że no straż pożarna i stanowisko kierowania Komendanta Powiatowego 

jest takim abonentem, jak gdyby końcowym zgłoszenia, które do nas już wpływa w formie 

niespersonalizowanej, czyli jak gdyby bezosobowej, prawda? Po prostu tak jak Państwo 

widzicie, też tutaj przed laptopami pojawia się określony komunikat z WCPR-u, a więc 

Wojewódzkiego Centrum Powiadamiania Ratunkowego o zdarzeniu i my poniekąd, nawet nie 

mamy bezpośredniego kontaktu z osobą zgłaszającą, chyba że ta osoba, jeżeli uda się ten 

numer odtworzyć, jest w stanie nam udzielić, oczywiście, o ile odbierze od nas jeszcze 

powiedzmy, ten telefon. Dlatego też niejednokrotnie wyprzedza może jakieś pytania, które są 

w tym temacie, bo też padają na różnych gremiach i spotkania, dlaczego tyle samochodów, 

takich i innych itd. To wynika z zasad dysponowania, jeżeli dyżurny poweźmie taką wiedzę 

na podstawie tzw. formatki, że jest to takiego typu charakterystyczne zdarzenie, często 

zgłaszane przez osobę postronną albo oby jak najrzadziej przez uczestnika zdarzenia, ma 

obowiązek wysłać ten potencjał minimalny, on może być później korygowany, zwiększany 

albo ograniczany, a dyspozycja pierwsza musi być wg. procedur dysponowania. W tym 

momencie tutaj również chciałem powiedzieć tutaj, jak Pan Wójt wspominał te akcje 

długotrwałe, bo też udało, rozmawialiśmy tutaj o tych tematach, ja też wyjdę z informacją do 

naszych druhów. Akcja długotrwała zgodnie z przepisem jest po 6 godzinach trwania i w tym 

momencie, że tak powiem są pewne w cudzysłowie profity, jeżeli ktoś chciałby, że tak 

powiem, jakiś posiłek regeneracyjny to jest opisane w najnowszej ustawie o Ochotniczych 

Strażach Pożarnych. Uczymy się tych przepisów, one świeżo wchodzą, ale tutaj jesteśmy na 

bieżąco w kontakcie, tutaj jestem z Panem Wójtem i tutaj dziękuję za tam gotowość, a te takie 

sprawy bieżące, związane z funkcjonowaniem Ochotniczych Straży Pożarnych, to bardzo 
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tutaj na w obecności Państwa, samorządowców, Pana Wójta, Państwa Radnych bardzo 

serdecznie dziękuję za wspieranie Ochotniczych Straży Pożarnych. Tam, gdzie mogę jako 

Komendant Powiatowy, gdzie pojawiają się jakieś źródła finansowania, wiem, może czasami 

zbyt dynamicznie albo nie będę tutaj kończył tej formuły. Jeżeli uda się skorzystać, to dobrze, 

ale no nie zawsze to się udaje. Zdaje sobie sprawę, ale dziękuję za tą gotowość, że te 

jednostki są wg. mojej oceny stanu wiedzy – bardzo dobrze wyposażone. Te problemy 

lokalowe, budynkowe, związane z remizami też są bliskie i że tak powiem, są na bieżąco 

analizowane. Gdyby pojawiły się jakieś możliwości, też będę o to na pewno tutaj zabiegał. 

Tutaj również jest inicjatywa, która miała miejsce, że w minionym roku, ile pamiętam jedna  

z jednostek z Państwa gminy posiada specjalistyczny sprzęt, bo tak go nazwę, a więc dron. 

Tutaj zadeklarowałem i to myślę, że już jest wdrażane wielokrotnie w życie w przypadku 

konieczności dysponowania tej jednostki z tym sprzętem. To tutaj cały potencjał sprzętowy 

złotowskiej komendy, a więc samochodu operacyjne itd. są w gotowości. Niekoniecznie musi 

jechać samochód gaśniczy, żeby zawieźć obsadę drona wraz z tym sprzętem.  Tylko jest 

dysponowany samochód złotowskiej komendy udaje się do wskazanej jednostki OSP, bierze 

obsadę, bierze ten sprzęt i to nam się, że tak powiem, sprawdza i myślę, że tutaj dotrzymuje  

w tym temacie słowa. A te dwa ostatnie zdarzenia, które miały miejsce duże, pożarowe na 

terenie powiatu złotowskiego, gdzie doszło do pożarów budynków produkcyjnych, 

magazynowych. Ten sprzęt się przydał i tą formułę dysponowania żeśmy zastosowali, a tylko 

powiem na koniec itd. zasada dysponowania strażacka formuła zgodnie, jak gdyby  

z naszą fachową działalnością dysponujemy w pierwszej kolejności jednostkę najbliższą, 

następnie równolegle jednostkę systemową, a więc krajowego systemu ratowniczo – gaśniczą 

gaśniczego oraz zastęp jednostki ratowniczo – gaśniczej. Tak, żeby ten potencjał, który się 

pojawi tam na miejscu, był optymalny w pierwszej kolejności do podjęcia działań tak żeby 

obywatel, mieszkaniec czuł, że te służby, które do niego docierają, są maksymalnie 

profesjonalne i wyposażone. Tak, ja to widzę z mojego punktu i tutaj oczywiście, widzenia  

i tutaj dziękuję samorządowcom, Państwu, zdaję sobie sprawę z różnych tematów, które 

Państwa też drążą. Powiem tak od siebie znam te sprawy, są mi bardzo bliskie, miałem przez 

bardzo dłuższy okres czasu również możliwość zasiadać na Państwa miejscach i jednym  

z lokalnych samorządów. Także wiem, jak ten temat wygląda poniekąd z drugiej strony, ale 

tutaj dzięki współpracy na linii samorząd powiatowy- samorząd gminny – komenda 

powiatowa- struktury związku jednostki OSP wydaje mi się, że jesteśmy w stanie utrzymać 

optymalny poziom bezpieczeństwa. Oczywiście go korygować, jeżeli są takowe potrzeby i go 

udoskonalać, ale myślę, że ta współpraca i przepływ informacji jest najważniejszy i w moim 
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odczuciu on funkcjonuje bardzo dobrze. Także Panie Wójcie, bardzo dziękuję za tą gotowość 

odbierania tych telefonów o każdej porze dnia i nocy, ja tą gotowość też deklaruje, bo ilekroć 

wpływa informacja, czy bezpośrednio do mnie, od samorządowców, od Panów wójtów, 

burmistrzów, to przyjmuję i działam- bo od tego jestem. Bardzo serdecznie dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Dziękuję Panu Komendantowi, czy ktoś z Państwa Radnych 

jeszcze chciałby zabrać głos? Panowie komendanci? Ja też chciałem się tutaj dołączyć do tych 

podziękowań dla Was, dla Waszych współpracowników. Dla wszystkich komendantów, nie 

tylko, bo jak na wstępie wspomniałem, bezpieczeństwo jest jednym z najważniejszych 

elementów. Bezpieczeństwo naszych mieszkańców i serdecznie dziękuję w imieniu Rady,  

że jesteście, za to co robicie, za to, co robicie. Problemy nigdy się nie skończą, ale dzięki 

wzorowej i wzajemnej współpracy można wiele tych problemów po prostu rozwiązać. Jest 

komendant OSP także dla nich też, również szczególne podziękowania, bo to są ludzie, którzy 

no bezinteresownie stoją ciągle na straży naszego bezpieczeństwa narażając niestety, no 

własne życie i zdrowie. Dla Państwa to jest praca, a oni po prostu no robią, to pewnie ja to 

nazywam niektórych tych strażaków OSP to są hobbyści, to już są klany rodzinne się 

potworzyły, tak jak powiedziałem na zebraniu, że świętym obowiązkiem w niektórych 

rodzinach z pokolenia na pokolenie trzeba już być strażakiem jest bycie strażakiem, po prostu 

ochotnikiem i za to Wam serdecznie Dziękuję. Proszę przekazać serdecznie podziękowania 

na ręce Waszych współpracowników. Korzystając jeszcze z okazji, że mamy tutaj na sesji 

naszego kolegę właśnie tak jak Pan Komendant Policji tu wspomniał właśnie temat tych 

zarośniętych rowów, dróg, te lipy wyrastające. Faktycznie to jest temat skierował, który 

trzeba skierować do Powiatowego Zarządu Dróg, do Dyrektora, no po prostu, żeby no zajęli 

się tym, no po to oni są, no wiemy, jak to wygląda fajnie, bo stan dróg, no problem dróg  

to praktycznie się chyba nie skończy nigdy. Tak, jak one są długie, tak ten problem jest długi, 

bo w jednym miejscu się naprawia, robi nowe drogi, w drugim się rozlatują, ale no pewne, 

takie doraźne rzeczy, które nękają nas co roku o każdej porze roku, te zarośnięte pobocza  

to jest problem do rozwiązania na bieżąco i no poprawia to znacząco, poprawia  

to bezpieczeństwo dla wszystkich, którzy uczestniczą w ruchu drogowym. Czy kolega Julian 

też chciałby zabrać głos w tej kwestii? Tak, bo jak już mówimy o bezpieczeństwie, to 

skończmy to do końca. 

Julian Brewka – powiedział, ok. Bardzo dziękuję za głos. Szanowny Panie Przewodniczący, 

koleżanki i koledzy Radni, Panie, Panowie Wójtowie, Drodzy Komendanci, pozwólcie 

Państwo, że na samym wstępie, bo nie mogłem być na pierwszej sesji tej kadencji, w związku 
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z tym chciałbym Państwu wszystkim tak pakietowo złożyć najlepsze życzenia, gratulacje  

z okazji tego, że zostaliście Państwo wybrani przez mieszkańców Gminy Złotów na funkcję 

Radnych. Tak szybko patrząc tutaj widzę, że trzy twarze się zmieniły, więc nie jest to dużo, 

także jakieś tam 60, 70, 70% Rady chyba pozostaje tych osób, które były wcześniej, więc 

znacie już Państwo wiele tych zagadnień. Szanowni Państwo, w poprzedniej kadencji znaczy 

7 maja, kiedy przekazywaliśmy właściwie władze na sesji Rady Powiatu Złotowskiego, bo 

doskonale Państwo wiecie, orientujecie się, że zmieniły się władze. Rozmawiając z Panem 

Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg, w trakcie było 11 inwestycji, z tego tak szybko  

w głowie sobie myślę, że to są chyba 3 gminne, bo duża inwestycja w Rudnej, budowa drogi, 

przebudowa tej drogi, a przynajmniej odcinka tej drogi, Jedna inwestycja, która już właściwie 

się skończyła. Tutaj gratuluję Panu Radnemu i sołtysowi wsi Święta, bo ta ścieżka pieszo- 

rowerowa o którą długo walczyliśmy, udało się zrealizować i wiele innych rzeczy, również, 

jeśli chodzi o tą wieś. W poprzedniej kadencji, no i ta ścieżka pieszo- rowerowa, która jest  

w trakcie, żeby dokończyć ten dojazd do Złotowa od Stawnicy. Te rzeczy są w trakcie 

jeszcze, ale Szanowni Państwo, doskonale Państwo wiecie, że w tej poprzedniej kadencji 

udało się bardzo, bardzo dużo rzeczy zrobić. Tutaj była rewelacyjna współpraca z Panem 

Wójtem i myślę, że wiele rzeczy udało nam się nadgonić tych, które były wcześniej 

niedopilnowane. Ja ze swojej strony chciałbym zadeklarować, że wielokrotnie to 

powtarzałem, że urodziłem się tutaj, żyję tutaj, wychowałem się w Stawnicy i z miłości do 

tego regionu na pewno będę działał i chcę działać w imieniu mieszkańców. Lista, z której ja 

startowałem z Gminy Złotów uzyskała ponad mniej więcej 1100 głosów. To było bardzo duże 

zaufanie. Serdecznie Państwu dziękuję- mieszkańcom Gminy Złotów, za to zaufanie do nas, 

do mnie, do moich kolegów. My na pewno robimy wszystko, żeby nasz region się rozwijał  

i myślę, że Państwo to wiecie i widzicie. Szanowni Państwo, ja tak jak już zacząłem mówić 

deklaruje ze swojej strony pomoc w każdej możliwej sprawie. Będąc w poprzedniej kadencji 

przewodniczącym rady no musiałem ten zdrowy rozsądek dzielić na 8 gmin. Dzisiaj 

oczywiście, skupiam się w dużej mierze w największej mierze na Gminie Złotów i tutaj już 

przyjąłem kilka uwag i w trakcie tutaj dzisiejszej dyskusji, ale przed sesją już kilka uwag, 

które będę na pewno monitował na najbliższej sesji rady powiatu złotowskiego. Moja moc 

sprawcza jest niestety mniejsza, niż była w poprzedniej kadencji, ale oczywiście no 

zakładając tutaj, że nikt nie chce źle, mam nadzieję, że obecny zarząd powiatu również będzie 

się starał, żeby tutaj realizować rozwój naszego powiatu, bo on jest niezwykle ważny.  

Czy uda się, bo ta poprzeczka w poprzedniej kadencji była bardzo wysoko zawieszona. 

180 000 000 pozyskanych środków- oczywiście, te największe inwestycje Rudna czy 
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największa inwestycja w historii powiatu, czyli budowa drogi od Sypniewa do Nadarzyc jest 

jeszcze w trakcie, więc te rzeczy jeszcze się dzieją. Co będzie w najbliższym czasie – nie 

wiem. Z tego, co czytałem, na razie nie ma żadnych środków na inwestycje, więc coś tam się 

skończyło jak tutaj koledzy podpowiadają. Pan Wicewojewoda, Pan Wicewojewoda, 

mieszkaniec naszej gminy deklarował na sesji rady powiatu złotowskiego, że dopilnuje, żeby 

dokończyć również tą inwestycję, która jest rozpoczęta, jeśli chodzi o przebudowę tej drogi  

z Rudnej do skrzyżowania w Kujaniu, więc trzymam za słowo, mamy oczywiście naszego 

posła ziemi złotowskiej czy zakrzewskiej, no z naszego tutaj regionu Pana Szopińskiego. 

Wierzę, że ci Panowie również będą chcieli się, starali o to, żeby pozyskiwać środki na rzecz 

rozwoju naszego regionu. To tyle, ja tutaj, tak jak powiedziałem, deklaruję, że na najbliższej 

sesji rady powiatu złotowskiego opisze te problemy, które są i w formie interpelacji 

oczywiście, złożę to 29 maja, serdecznie dziękuję i raz jeszcze gratuluję tego wyboru. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze. Czy są pytania? Proszę kolega 

radny Jacek Januszewski. 

 Jacek Januszewski – powiedział, Ja właśnie do kolegi Juliana, bardzo się cieszę, że jesteś – 

zresztą zawsze z nami byłeś, także żadne to novum. Natomiast co chciałem zauważyć, to jak 

szybko postępuje degradacja drogi powiatowej od Radawnicy do Złotowa, to po prostu dzieje 

się na naszych oczach. Jestem mieszkańcem. Uczęszczam tą drogą, właściwie każdego dnia  

i bardzo proszę naprawdę, bo o to, żeby się przyglądać jej, żeby ją być może etapami,  

bo przecież już pierwszym etapem taki wydawałoby się na tamten moment najgorszy został 

naprawiony. Ona, po prostu na całej długości Nowego Dworu siada po miejscach, gdzie 

kiedyś były drzewa. Poza tym po prostu no kruszy się, niszczeje z godziny na godzinę. 

Bardzo proszę, żebyście właśnie w powiecie przyjrzeli się w tej drodze. Ja wiem, że to jest 

ważna droga powiatowa. Jedna chyba z najważniejszych. Bardzo uczęszczana w ogóle, bo  

w sezonie letnim to jest po prostu jakiś koszmar. To jest niesamowita historia, ile ilość 

samochodów, które przejeżdża i jak są zmiany turnusu nad morzem, to po prostu ja mam 

wrażenie, że ciężko jest znaleźć rejestrację nie z całej Polski po prostu, no najczęściej okolice 

Poznania, ale, ale to już nie ma większego znaczenia. Po prostu sznur samochodów i to 

właśnie, to właśnie, to właśnie powoduje to, że też niszczenie tej drogi jest naprawdę pewnie 

takie mocne. Pewnie powstająca S-ka by dużo pomogła i miejmy nadzieję, że w końcu 

powstanie. Natomiast no sytuacja jest taka, że droga naprawdę się niszczy i bardzo proszę, 
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żebyście się jej przyglądali. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze. 

Julian Brewka – powiedział, Szanowny Jacku, walczyliśmy o drogę Nowy Dwór – Stare 

Dzierzążno. Po długim boju udało nam się zrealizować tą inwestycję tutaj wspólnymi siłami  

z Panem Wójtem, z Państwem udało się to zrobić. Oczywiście, będziemy monitorować.  

Ja w swoim, w swojej kampanii wyborczej deklarowałem pewne rzeczy i tutaj m.in. ten 

pierwszy etap, przynajmniej Franciszkowo, bo chyba najgorzej jest przez przejazd przez 

Franciszkowo, tak mi się wydaje, tam wyjazd w stronę Radawnicy, tam jest taki najgorszy 

odcinek tej drogi, tak jak, tak jak mówisz tutaj na pewno etapami trzeba będzie zacząć  

w którymś momencie tą drogę naprawiać, a ja jestem od tego, żeby to monitorować i tutaj 

zgłaszać i na pewno tutaj będę to robił. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś? Radny Andrzej Białczyk. 

Andrzej Białczyk – powiedział, już parę razy dziękowałem za tą ścieżkę w Świętej, ale 

jeszcze raz podziękuję całemu powiatowi, a na czele Panu Julianowi Brewce, bo to on 

najbardziej zabiegał tam o tą ścieżkę tak w moim odczuciu, ale myślę, że nie zapomnisz  

o reszcie, co jeszcze w Świętej jest do zrobienia, że będziesz też tam walczył na tym, w tym 

powiecie, jeszcze mamy do dokończenia ten chodnik po lewej stronie czy po prawej stronie, 

jak się jeszcze chcieliśmy dokończyć i też tam mam na piśmie nawet mogę dosłać to pismo, 

że było obiecane, że dokończymy. No i też na wjeździe do Świętej też już ten asfalt się sypie, 

bo tam woda na wiosnę stała, woda, wysoki poziom był, także to się też rozjeżdża, też by to 

trzeba poprawić. W środku wioski za Dino, tam też jest wyskocznia się taka zrobiła i na 

skręcie do Nowej Świętej. Nie wiem, że Pani Radna jeszcze tam nie urwała zderzaka. Ktoś 

tam nasypał jakiegoś tłucznia, ale jest taka dziura duża, wybita, że co chwilę te ciężarówki 

duże, to ten tłuczeń mają wysypany na zewnątrz i jest bardzo taka duża dziura na wjeździe do 

skrętu do Nowej Świętej. 

Julian Brewka – powiedział, dziękuję, jeszcze tak bardzo szybko. Panie Przewodniczący,  

to Drodzy Państwo, ja wiem, że Wy dbacie o własne wioski, własne rejony, ale ja muszę 

Wam powiedzieć, że wszystko mam w głowie i most w Bługowie i tą drogę między 

Czajczem, a Buntowo czy Sławianowo. Także w Świętej mieliśmy dokończyć kawałek 

chodnika, ale rzeczywiście ten wjazd, droga przez te zalewanie tam tych pól, to się rozjechała 

ta droga, tutaj mówiliśmy o Franciszkowie i o tej drodze, ale też jeszcze Nowa Święta właśnie 

tam chodnik przez wieś i właściwie asfalt, Radawnica, dokończenie chodnika na Młyńskiej  
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w stronę Kamienia i asfalt do Kamienia, asfalt do Józefowa i chodnik, i chodnik, i chodnik,  

i chodnik na Złotowskiej w Radawnicy, który też jest niezwykle potrzebny. Także wiele, 

wiele tych inwestycji mam w głowie, które powinny się dziać tutaj. Ten oczywiście 

Dzierzążenko, też nie zapominam cały czas, o czym Bartek mówił, ale to już ubierzemy 

niedługo w słowa. W interpelacji skontaktuje się z Państwem tutaj z Panią Pawłowską  

i z Bartkiem Batko i te pierwsze rzeczy będziemy próbowali pchać. Dziękuję, bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Czy jeszcze są pytania. Kolego Julianie – 

ja też chciałem bardzo serdecznie podziękować i cenię sobie za tą współpracę w minionej 

kadencji, bo naprawdę była ona bardzo owocna. To tylko dzięki pozytywnym relacjom 

między nami wiele udało się zrobić wspólnymi siłami, wiele też zadziało się stricte inwestycji 

powiatowych na naszej gminie. Nie wspomnę tutaj o naszej drodze od Kleszczyny, która 

skończyła się teraz, akurat na tą chwilę na skrzyżowaniu do Górki, natomiast niebo, a ziemia 

to, co było za to bardzo serdecznie dziękuję. Myślę, że teraz to nic, że się zmieniły władze  

w powiecie. No i właśnie to było najśmieszniejsze, bo mieszkaniec mi na to uwagę, jeżeli kto 

to widział, mówi, żeby na nowy asfalt, lać znowu asfalt, no i ręce opadają, ale naprawdę 

dzięki wzorowej współpracy udało się wiele osiągnąć za to bardzo serdecznie dziękuję.  

To nie, że się władza zmieniła. Myślę, że ta droga obrana będzie kontynuowana, bo i czy się 

zmieniła, czy się nie zmieniła, będzie miał teraz tak powiem, Pan przewodniczący rady 

powiatu okazję, gdzie zawsze było z jego strony zapytanie, czemu od strony Skica robimy,  

a nie strony Buntowa? Będzie miał okazję zrobić do końca tą drogę. Dziękuję bardzo, Drodzy 

Państwo, jeszcze kto? Jeszcze, ktoś jeszcze, dobra koleżanka Adriana Opłatek. 

Adriana Opłatek – powiedziała, ja tak szybko, już może nie o nowych inwestycjach, bo tak 

jak mówimy nie ma nowych, nie ma pieniędzy, że tak powiem. No proszę, pamiętać o tym 

moście do Proch. No i jak szybko zainterweniowaliśmy odnośnie budowy ścieżki do 

Stawnicy, żeby ją rozpocząć. To tak, myślę, żeby troszeczkę bardziej ją teraz szybciej 

zakończyć, bo to już trochę trwa, jeśli można by było posunąć się w te poczynania. Dzięki. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Czy jeszcze są pytania? I tak Drodzy 

Państwo, widzicie w takiej dyskusji tutaj, ile zawsze problemów. Te problemy się nigdy nie 

skończą, czy to w straży, czy w policji, czy i to wszystko cała składa się w jedną całość to 

nasze bezpieczeństwo, drogi i bezpieczeństwo, straż, policja. Jedna całość na tą,  

o to musimy dbać, bo to dla naszego wspólnego dobra, dla naszych mieszkańców, po to my 

uzyskaliśmy tu mandat po to, Wy jesteście na Waszych stanowiskach, żeby jak najlepiej 
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wykonywać tą pracę, którą wykonujecie. 

Panowie Komendanci dziękuję bardzo za złożenie sprawozdania. Ja jestem zaszczycony,  

że zechcieliście przyjąć zaproszenie na dzisiejszą sesję. Dziękuję Julianowi, że przybył tu na tą 

sesję dzisiejszą. No i cóż wszystkim życzę owocnej współpracy i jeżeli Państwo chcecie,  

to możecie zostać dalej tutaj na sesji, ale wiem, że macie mnóstwo obowiązków, także nie będę 

Was tutaj zatrzymywał. 

godz. 1010 obrady sesji opuszczają: 

Julin Brewka – Radny Rady Powiatu Złotowskiego 

Krzysztof Olczak – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Złotowie  

Przemysław Jasiłek – Komendant Gminny Ochotniczej Straży Pożarnej Gminy Złotów  

Robert Chwedczyk – Komendant Powiatowy Policji w Złotowie 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo za jednym zamachem zrealizowaliśmy pkt 

6, gdzie mieliśmy informacje o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz 

podejmowane działania zmierzające do zmniejszenia przestępczości na terenie gminy Złotów. 

Zamykam punkt. Jak również pkt 7 sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Straży 

Pożarnej w Złotowie za rok 2023 – zamykam. Przechodzimy Drodzy Państwo do pkt 8. 

 

Informacje stanowią załącznik nr 5 i 6 do protokołu. 

 

Ad 8 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie z realizacji programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2023. Informacja, jesteście 

Państwo w posiadaniu takiej informacji, otwieram dyskusję. Proszę bardzo. Czy są jakieś 

niejasności w tym sprawozdaniu? Co byście jeszcze chcieli wiedzieć więcej na ten temat? Nie 

ma pytań, skoro nie ma pytań Drodzy Państwo, pozwolę sobie poddać to sprawozdanie poddać 

pod głosowanie, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad 9 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Złotów na rok 2024. 

Projekt uchwały przed Państwem, otwieram dyskusję, czy są pytania? 

Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   
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5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.3.2024 

Uchwała Nr II.3.2024 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy 

Złotów na rok 2024 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Zamykam pkt 9 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 10. 

Ad 10 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały budżetowej na 2024 rok. Zostały nam przedłożone dwie dodatkowe 

autopoprawki. Autopoprawki nr 1 oraz autopoprawki nr 2. W związku z tym, Drodzy Państwo, 

najpierw pozwolę sobie przegłosować autopoprawki nr 1. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw 

lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 

15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki nr 1 zostały przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział i teraz będziemy głosować autopoprawki nr 2. Proszę bardzo, 

kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   
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10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawka nr 2 została przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do uchwały budżetowej na 2024 rok. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje 

proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 
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- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.4.2024 

Uchwała Nr II.4.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2024 rok 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Zamykam pkt 10. Przechodzimy do pkt 11. 

 

 

Ad 11 

 

Sławomir Czyżyk – przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029.  

I tutaj również najpierw musimy przegłosować autopoprawki. Poddaję pod głosowanie ten cały 

zbiór autopoprawek nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Proszę bardzo, kto jest za 

przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   
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- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki nr 1 zostały przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, autopoprawki nr 2. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział  

15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki nr 2 zostały przyjęte jednogłośnie 
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Sławomir Czyżyk powiedział projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029 

z uwzględnieniem wcześniej głosowanych autopoprawek i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.5.2024  

Uchwała Nr II.5.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029 stanowi załącznik  

nr 10 do protokołu. 

Zamykam pkt 11, przechodzimy do pkt 12. 
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Ad 12 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny 

zasobów pomocy społecznej za rok 2023 dla Gminy Złotów” oraz udzielenia jej rekomendacji 

Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, 

proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.6.2024 

Uchwała Nr II.6.2024 w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2023 

dla Gminy Złotów” oraz udzielenia jej rekomendacji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Zamykam pkt 12, przechodzimy do pkt 13. 
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Ad 13 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod 

głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.7.2024 

Uchwała Nr II.7.2024 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej – została wybrana jednogłośnie radna Ewa Mreła. 

Zamykam pkt 13, przechodzimy do pkt 14. 
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Ad 14 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję 

projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę 

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.8.2024 

Uchwała Nr II.8.2024 w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

Zamykam pkt 14, przechodzimy do pkt 15. 

 



41 

 

Ad 15 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania stałych 

Komisji Rady Gminy. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt 

uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o 

naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.9.2024 

Uchwała Nr II.9.2024 w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu. 

Zamykam pkt 15, przechodzimy do pkt 16. 

 



42 

 

Ad 16 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia dla Wójta Gminy Złotów. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, 

poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 

radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.10.2024 

Uchwała Nr II.10.2024 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Złotów 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Zamykam pkt 16, przechodzimy do pkt 17. 
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Ad 17 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedstawiciela 

Gminy na członka Rady Społecznej działającej przy szpitalu Powiatowym im. Alfreda 

Sokołowskiego w Złotowie. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję 

projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę 

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.11.2024 

Uchwała Nr II.11.2024 w sprawie powołania przedstawiciela Gminy na członka Rady 

Społecznej działającej przy szpitalu Powiatowym im. Alfreda Sokołowskiego w Złotowie 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Zamykam pkt 17, przechodzimy do pkt 18. 
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Ad 18 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 

dodatkowych przedstawicieli do reprezentowania Gminy Złotów w Zgromadzeniu Związku 

Gmin Krajny z siedzibą w Złotowie. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, 

poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział  

15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.12.2024 

Uchwała Nr II.12.2024 w sprawie wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli do 

reprezentowania Gminy Złotów w Zgromadzeniu Związku Gmin Krajny z siedzibą  

w Złotowie stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Zamykam pkt 18, przechodzimy do pkt 19. 

Ad 19 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Złotów dla rozwoju terenów publicznych oraz 

terenów rekreacyjno – wypoczynkowych w obrębie ewidencyjnym Dzierzążenko. Otwieram 

dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę 

bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  

15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.13.2024 
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Uchwała Nr II.13.2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Złotów dla rozwoju terenów publicznych oraz terenów rekreacyjno – 

wypoczynkowych w obrębie ewidencyjnym Dzierzążenko stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

Zamykam pkt 19, przechodzimy do pkt 20. 

Ad 20 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Złotów w zakresie 

lokalizacji odnawialnych źródeł energii w rejonie miejscowości Kamień. Otwieram dyskusję. 

Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto 

jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 
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Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.14.2024 

Uchwała Nr II.14.2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Złotów w zakresie lokalizacji odnawialnych źródeł 

energii w rejonie miejscowości Kamień stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Zamykam pkt 20, przechodzimy do pkt 21. 

Ad 21 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Złotów w zakresie 

lokalizacji odnawialnych źródeł energii w rejonie miejscowości Sławianowo, Buntowo, 

Kleszczyna oraz Skic. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt 

uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 
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- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr II.15.2024 

Uchwała Nr II.15.2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Złotów w zakresie lokalizacji odnawialnych źródeł 

energii w rejonie miejscowości Sławianowo, Buntowo, Kleszczyna oraz Skic stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 

Zamykam pkt 21, przechodzimy do pkt 22. 

Ad 22 

Interpelacje i zapytania radnych  

- brak 

Ad. 23 

 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

- brak 

 

Ad. 24 

Wolne wnioski i informacje 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? 

 
- więcej głosów nie było 

Ad 25 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął II sesję Rady Gminy Złotów. 

 

Obrady zakończono o godz. 1040 

 

  

          Protokołowała                                                                           Przewodniczący Rady 

                                                                              

       Magdalena Borsich                                                                         Sławomir Czyżyk 

 


